Přítomný čas prostý (Present simple)
· používáme pro děje přítomném čase, které se opakují (V sobotu vstávám v 10h. Občas snídám cereálie. Jezdím často do Londýna.)
· vyjadřujeme jím obecně platné věci (Jana žije v Austrálii. Slunce vychází na východě. Mám rád čokoládu)

Věta oznamovací kladná
podmět + sloveso + zbytek věty
I               run        every day.

Časování
I run.						We run.
You run.					You run.
!! He, she, it runs.				They run.

!! ve třetí osobě čísla jednotného (he, she, it) přidáváme ke slovesu koncovku –s (he likes, she reads, Peter writes, it sleeps…)

U některých sloves přidáváme ve 3. os. č. j. koncovku –es:
1) slovesa končící na sykavku (s, ss, sh,ch, x) – vyslovujeme „iz“
wish – he wishes	   kiss – she kisses	        watch – he watches	      relax – it relaxes		

2) slovesa končící na – o
do – he does		go – she goes



3) slovesa končící na –y po souhlásce mají koncovku – ies
tidy – he tidies	 	study – she studies		carry –  he carries

! ke slovesům končící na –y po samohlásce přidáváme pouze koncovku – s
play – he plays		buy – she buys






